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Protokół Nr 9/2015 

sporządzony z  posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowi, Kultury i Sportu   

Rady Gminy Wierzchlas, które odbyło się dnia 18 grudnia  2015 roku. 

Początek posiedzenia o godz.  11
30 

 -  13
00

 . 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Marcin Kowalczyk    –  Przewodniczący Komisji 

2. Anna Olejnik      –  z-ca Przewodniczącego Komisji  

3. Józef Krzeszowski    –  Członek 

4. Ilona Kucharczyk    –  Członek 

5. Bronisław Światły    –  Członek 

6. Teresa Nowak    -  Skarbnik Gminy 

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Marcin Kowalczyk  – Przewodniczący Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Omówienie projektu budżetu Gminy Wierzchlas na 2016r.  

2. Omówienie materiałów na XIII sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r., 

b) przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Wierzchlas”, 

c) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów, 

d) aktualności miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

obowiązujących na obszarze Gminy Wierzchlas,  

e) zawarcie porozumienia z Powiatem Wieluńskim na dowóz dziecka 

niepełnosprawnego do Ośrodka w Gromadzicach, 

f) przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2016 r., 
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g) przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady 

Gminy na 2016r.  

3. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przebieg obrad: 

Punkt 1 

Omówienie projektu budżetu Gminy Wierzchlas na 2016r.  

Skarbnik Gminy Teresa Nowak poinformowała, że projekt Budżetu Gminy na 

2016 r. po stronie dochodów stanowi kwotę 20.216.022,90 zł, w tym:  

 dochody bieżące - 19.359.022,90 

 dochody majątkowe -    857.000,00 

Projekt budżetu Gminy Wierzchlas na 2016 r. został opracowany na podstawie:  

 informacji z Ministerstwa Finansów o niektórych założeniach i wskaźnikach 

przyjętych do opracowania projektu budżetu państwa na 2016 r.,  

 projektowaną kwotę dotacji celowych na zadania zlecone z zakresu 

administracji rządowej, 

 projektowaną kwotę dotacji na realizację własnych zadań bieżących gmin. 

Dochody bieżące gminy: 19.359.022,90 zł  

 subwencja oświatowa - 6.359.013,00 

 subwencja wyrównawcza - 4.335.796,00 

 subwencja równoważąca - 47.378,00 

 dotacja celowa na zadania zlecone -2.009.220,00 

z tego z: 

- Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi - 2.007.852,00  

- Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Sieradz -   1.368,00 

 dotacje celowe na realizację własnych zadań bieżących gmin -  217.617,00 

 dochody własne stanowią kwotę - 3.475.998,90 

w tym:   

- dochody z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów  

Alkoholowych                                                                         -      90.000,00 

- dochodów z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska  -     10.000,00 

 udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych - 2.813.512,00 

 udziały w podatku od osób prawnych -  1.488,00 

  dotacja z WFOŚr w Łodzi na usuwanie i utylizację azbestu - 99.000,00 

Dochody majątkowe gminy: 857.000,00 zł  
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w tym: 

  445.000,00 - dotacja z PROW na zadanie inwestycyjne „Zagospodarowanie 

Centrum Wsi Toporów” 

  412.000,00 - dotacja z PROW na zadanie inwestycyjne „Rewitalizacja 

Parku w Mierzycach 

Wydatki na 2016 r. łącznie z zadaniami zleconymi z zakresu 

administracji rządowej oraz dotacjami celowymi na realizację własnych zadań 

bieżących gmin stanowią kwotę 20.279.122,58 zł. 

w tym: 

 wydatki bieżące  - 18.424.712,58 

 wydatki majątkowe -  1.854.410,00 

Deficyt budżetu gminy stanowi kwotę 63.099,68 zł i zostanie sfinansowany 

przychodami  

z kredytu. 

Rozchody budżetu gminy stanowią kwotę  -    536.900,32 

w tym: 

 spłatę pożyczki z WFOŚr. w Łodzi na budowę kanalizacji sanitarnej  

w miejscowości Kraszkowice - 148.836,00 

 spłatę pożyczki z WFOŚr. w Łodzi na zakup ciągnika rolniczego 

i kosiarki wysięgnikowej służących do utrzymania rowów  

i poboczy w gminie Wierzchlas  - 229.026,00 

 spłatę pożyczki na budowę gminnej oczyszczalni ścieków  

w Krzeczowie oraz kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami  

i przepompowniami ścieków – miejscowość Krzeczów -    159.038,32 

Ustalając wydatki w pierwszej kolejności zabezpieczono środki na finansowanie 

placówek oświatowych, urządzeń komunalnych i utrzymania dróg a pozostałe 

środki na wydatki inwestycyjne, 

 

Punkt 2 

Omówienie materiałów na XIII sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r., 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która 

poinformowała, że zachodzi konieczność wprowadzenia zmiana w budżecie 

Gminy, w związku z tym dochody zwiększamy o 40.000 zł. 

Po suszy, która w tym roku dotknęła nasza gminę zwiększyło się zużycie wody 

i zwiększyły się również dochody za zużytą wodę i w związku z tym gmina 

poniosła karę.  
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Planowane jest zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 40.000 zł. 

Wydatki. 

Zwiększenia wydatków stanowią kwotę 57.300 zł,  

a zmniejszenia wydatków stanowią kwotę 17.300 zł. 

Środki przeznacza się na następujące cele: zmniejszenia  

- Dział 400 - wytwarzanie i zaopatrywanie w wodę  zmniejszamy zakup jednej 

pompy, o 2.300 zł. kupiliśmy pompę za 12.100 zł  i odzyskaliśmy podatek VAT 

z Urzędu Skarbowego w wysokości 2.300 z. w związku z tym zmniejszamy to 

zadanie, a środki przeznaczamy na inne cele. 

- Dział 750 - proponuje się zmniejszyć 10.000 zł z  promocji gminy 

i przeznaczyć na utrzymanie straży. 

- Dział 754  - w strażach dokonuje się przesunięcie między paragrafami po 

stronie  zwiększeń i zmniejszeń o kwotę 5.000 zł. 

Wydatki zwiększenia stanowią kwotę 57.300 zł 

- Dział 400 proponuje się przeznaczyć: 

-  42.300 zł na utrzymanie wodociągów w tym m.in. zakup jeszcze jednej 

pompy. 

- 22.300 zł proponuje przeznaczyć się na zakup materiałów na utrzymanie 

wodociągów, 

- 7.300 zł – zapłacenie za zużyta energie elektryczną, 

- 1.300 zł – opłata za program „woda” 

Łącznie zwiększenia dział 400 stanowi kwotę - 42.300 zł 

- Dział 754 –utrzymanie straży po stronie zwiększeń stanowi kwotę -  15.000 zł. 

Komisja nie miała uwag do przedstawionego tematu i wnosi o podjecie uchwały 

na najbliższej sesji.  

 

b) przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Wierzchlas”, 

Agnieszka Kurpet – podinspektor ds. gospodarki odpadami poinformowała, że 

w związku na nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach oraz zamiarze ogłoszenia przetargu na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych, zachodzi konieczność wprowadzenia niewielkich zmian 

w uchwale dot. „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Wierzchlas”.  Zmiany dotyczą aktualizacji podstawy prawnej oraz dopisaniu 

krótkich informacji dot. funkcjonowania PSZOKu.  Otrzymaliśmy również 

pozytywną opinie Sanepidu dotyczącą przedmiotowej uchwały. 
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Komisja nie miała uwag do przedstawionego tematu i wnosi o podjecie uchwały 

na najbliższej sesji.  

 

c) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                           

i zagospodarowania tych odpadów, 

Agnieszka Kurpet – podinspektor ds. gospodarki odpadami poinformowała, że 

zmiany w uchwale dotyczącej szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów dotyczy zmiany w podstawie 

prawnej zgodnie z nowelizacją ustawy oraz dopisaniu paragrafu poświęconemu 

zgłaszaniu interwencji.  

 

Komisja nie miała uwag do przedstawionego tematu i wnosi o podjecie uchwały 

na najbliższej sesji. 

 

d) aktualności miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego  

obowiązujących na obszarze Gminy Wierzchlas,  

Agnieszka Kucharska- inspektor ds. planowania przestrzennego i gospodarki 

nieruchomościami, poinformowała, że zgodnie z ustawą o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym co najmniej raz w czasie trwania kadencji. 

Wójt przekazuje Radzie Gminy wyniki analizy zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym  gminy dokonanym w celu oceny aktualności  studium i planów 

miejscowych. Dokument ten jest zapowiedziom najbliższych działań 

związanych z planowaniem przestrzennym na terenie Gminy. w analizie 

uwzględniono przede wszystkim zmiany w ustawie o planowaniu                             

i zagospodarowaniu przestrzennym, wynikające z ustawy z dnia 24.04.2015 r.             

o zmianie niektórych ustaw w związku ze wzmocnieniem narzędzi ochrony 

krajobrazu, ustawy z dnia 9.10.2015r. o rewitalizacji, a także art. 88 „f” ust. 5 

ustawy prawo wodne, wskazującego obowiązek uwzględnienia m.in. 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, map zagrożenia 

powodziowego oraz map ryzyka powodziowego. 

Następnie zwróciła się do komisji w sprawie przedstawionego tematu. 

Radni nie mieli uwag i wnoszą o podjecie uchwały na najbliższej sesji rady 

Gminy.  

 

 



6 

 

e) zawarcie porozumienia z Powiatem Wieluńskim na dowóz dziecka  

niepełnosprawnego do Ośrodka w Gromadzicach, 

Temat zawarcia porozumienia z Powiatem Wieluńskim w sprawie dowozu 

dziecka do Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Gromadzicach oraz wpłynął 

drugi wniosek w spawie dowozu dziecka niepełnosprawnego z Mierzyc do 

Zespołu Szkół w Wieluniu. W związku z nowym rokiem kalendarzowym należy 

podjąć uchwalę w sprawie porozumienia, a następnie jak Powiat wyrazi zgodę 

zostanie przygotowane porozumienie, które podpisane będzie przez Starostę, 

jego zastępcę oraz Wójta. 

Zadaniem  gminy jest zapewnienie bezpłatnego przejazdu niepełnosprawnego 

ucznia do ośrodka lub szkoły.  

Radni zapoznali się z projektem uchwały  i projektem porozumienia, które 

stanowi załącznik do uchwały,  nie mieli uwag i wyrazili zgodę na podjęcie w/w 

uchwały. Zważywszy dodatkowo na fakt że jest to także zadanie własne gminy, 

zaproponowali aby negocjować ze Starostwem zaproponowana stawkę.   

 

c) przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

Alkoholowych na 2016 r., 

Komisja otrzymała materiał wcześniej przed posiedzeniem Komisji. Gminny 

Program został szczegółowo analizowała na posiedzeniu Komisji, która nie 

miała uwag, w związku z tym zaopiniowała  pozytywnie i wniosła o podjecie 

uchwały na sesji. 

 

d) przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady  

Gminy na 2016r.  

Komisja opracowała swój plan pracy na rok 2015, który stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Komisja stwierdziła również, że jeżeli  w ciągu roku 

będzie potrzeba zwołania dodatkowych posiedzeń bądź wprowadzenia 

dodatkowych punktów do podanej propozycji to zostanie to wykonane. 

W planie pracy zaplanowane zostały również wizje w terenie.  

Komisja  nie miała uwag i podejmie uchwałę na najbliższej sesji Rady Gminy.                 

 

Punkt 3 

Wolne wnioski i zapytania. 

1) Agnieszka Kucharska poinformowała, że w dniu 17.12.2015r. wpłynął 

wniosek Pana Włodzimierza  Bednarka w sprawie dzierżawionych obecnie 

przez niego działek od gminy. 
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Sprzedaż działek nie może zostać dokonana na podstawie art. Wskazanego we 

wniosku, ponieważ działki te sąsiadują z innymi działkami, a ich łączna 

powierzchnia daje możliwość samodzielnego zagospodarowania. 

Nadmieniła, ze sprzedaż działek może zostać dokonana w formie przetargu 

nieograniczonego. Jeżeli rada Gminy wyrazi zgodę na sprzedaż to zostanie 

zlecona wycena tych działek. Do ceny tej zostaną doliczone koszty  poniesione 

przez gminę w celu przygotowania tych nieruchomości do sprzedaży (m.in. 

koszty ogłoszenia w Praie, koszty wyceny). Rada Gminy będzie mogła podnieść 

tą cenę. Panu Bednarkowi przysługiwało by pierwszeństwo zakupu działek 

gdyby miał zawartą umowę minimum na 10 lat. 

Komisja zapoznała się z przedmiotowym wnioskiem i  zaproponowała aby                

z decyzją w sprawie sprzedaży wstrzymać się do sesji.  

 

2) Komisja zapoznała się z wnioskiem mieszkańców wsi Ogroble i przyjęła go 

do wiadomości. Wniosek będzie ponownie analizowany przy podziale nadwyżki 

budżetowej 

 

3) Komisja zgłosiła wniosek w sprawie zwiększenia o 5.000 zł  środków na 

orkiestrę dętą w Wierzchlesie 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 
Protokołowała:         Przewodniczący  

           Komisji Oświaty, Zdrowia 

Marta Kowalczyk                       Kultury i Sportu   

 

        Marcin Kowalczyk  

             

 


